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DAMES EN HEREN,

Uw Commissie heeft tijdens haar vergadering van 18
oktober 1977 van gedachten gewisseld over de artikelen
van de begroting die tot haar bevoegdheid behoren.

De diverse hoofdstukken werden bondig bestudeerd op
basis van de functionele begroting. De referenties in de
tekst verwijzen dan ook naar dit document. Door een aan-
tal bijkomende verklaringen van de Minister werd een
juister inzicht in een aantal materies bekomen. Deze wer-
den opgenomen in de bijlagen bij dit verslag.

A. Hoofdstuk 1: Kunstonderwijs  artikel 10,
pumten 3,4 en 6

Een lid vraagt een nadere toelichting bij de moeilijk-
heden die het muziekonderwijs thans te Brussel onder-
vindt.

De Minister verklaart dat deze problematiek voortvloeit
uit een tekort aan onderwijskrachten in deze sector. De
beperking van de cumul schept op dit specifiek terrein een
bijkomend vraagstuk. Er wordt volop gewerkt aan een aan-
tal pedagogisch verantwoorde oplossingen. Zo zal men het
groepsonderwijs bevorderen, wat meteen beantwoordt aan
de aard zelf van het muziekonderwijs en besparingen be-
vordert. Andere aangepaste maatregelen zijn eveneens ter
studie.

De Minister bevestigt anderzijds dat een hoog aantal
kinderen thans in de onmogelijkheid verkeert Nederlands-
talig muziekonderwijs te Brussel te volgen. Een verhoogde
neiging tot het volgen van Franstalige cursussen is aldus
ontstaan.

Na deze vaststelling, wordt de bespreking van dit
hoofdstuk afgesloten.

B. Hoofdstuk II : Vormingscentra

Een lid wenst de preciese gegevens omtrent de wer-
kingstoelagen en het aantal staffunctionarissen die werk-
zaam zijn in de sector der gesubsidieerde culturele centra.
Het lid heeft de indruk dat zonder deze gegevens de indruk
ontstaat dat een infrastructuur wordt gesubsidieerd, zonder
dat de eigenlijke vormingsopdracht wordt uitgevoerd.

De Minister stelt dat het in de praktijk bijna onmogelijk
is dat dit decreet reeds van toepassing zou zijn. De kredie-
ten voor de werkingstoelagen der bedoelde centra worden
steeds nominatim opgenomen in het bijblad der begroting.
De lijst der centra die voor subsidiëring in aanmerking ko-
men wordt eveneens aldaar vermeld. Alle gevraagde docu-
menten zullen door de Minister bezorgd worden (cf. Bij-
lagen). Daartoe behoort ook een overzicht van de situatie
der centra te Brussel, zoals werd gevraagd door een lid,
gezien de bijzondere situatie waarin deze centra zich bevin-
den.

Een ander lid wenst meer uitleg omtrent het beheer van
verscheidene rijkssportcentra door verenigingen zonder
winstgevend doel. Meer om meer, aldus dit lid, worden
dergelijke verenigingen in het beheer der centra ingescha-
keld. Wat is hier de eigenlijke bedoeling van de Minister?

De Minister antwoordt dat slechts beoogd wordt kleine-
re instellingen te beheren onder de vorm van een vzw. Deze
voldoen dan aan een specifieke opdracht in een welbe-
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paald gebied. Het Cultuurpact wordt hierbij steeds nage-
leefd. Het Rijk anderzijds beheert noodzakelijk de grote
multi-dimensionale centra.

De Minister brengt in herinnering dat de Rijkssportcen-
tra dienen open te staan voor alle belangstellenden. Het
beheer door een landelijke organisatie is dus aangewezen.

Een lid citeert het voorbeeld van de watersportbaan te
Blaasveld, die landelijk wordt beheerd, doch waar de
plaatselijke bevolking meer inspraak wenst. Twee ministe-
riële verklaringen worden aldus genegeerd. Een plaatselijk
beheer is hier wel degelijk nodig. Het betrokken gemeente-
bestuur zal tegen de huidige toestand verzet aantekenen.
Thans heerst er immers een monopolie van de landelijke
sportverenigingen.

Een lid vraagt dat de Minister een overzicht zou ver-
schaffen van de personeelsbezetting en de werkingskosten
per rijkssportcentrum. Dit document wordt door de Minis-
ter bezorgd (cf. Bijlagen).

C. Hoofdstuk III : Jeugdvorming

Een lid acht meer inzicht in de concrete uitwerking van
het decreet tot regeling van de erkenning en subsidiëring
van het landelijk georganiseerd jeugdwerk noodzakelijk.
Dit lid vraagt dan ook dat een vergelijkende tabel zou op-
gesteld worden van de uitkeringen per landelijk georgani-
seerde sportvereniging. Dit document moet eveneens de
subsidiëring omvatten in het jaar vóór de inwerkingtreding
van het decreet ter zake, evenals van wat na de invoering
ervan werd uitgekeerd.

Een lid vraagt dat de globale som van 62 miljoen fr.
voorzien voor de jeugdcentra (Econ. class. S 32 33.09)
meer zou gespecifieerd worden. Hetzelfde lid wil ook dat
wordt verduidelijkt welk bedrag voor de klassieke organisa-
ties wordt voorzien en welke som wordt voorbehouden
voor de overige verenigingen.

Wordt bovendien in het jeugdwerk nog startgeld vrijge-
houden voor nieuwe experimenten ?

De Minister bezorgt de gevraagde informatie (cf. Bij-,
lagen) en verwijst naar een werk van de heer Karel Peeters
waarin de prioriteiten ter zake duidelijk worden vermeld.

Een volgend lid vraagt dat de Minister in deze infor-
matie ook het bedrag zou vermelden dat voor elk jeugd-
huis wordt gestort, hoeveel jeugdhuizen hiervoor in aan-
merking komen, welke erkend zijn geworden en hoeveel de
gemiddelde betoelaging bedraagt.

Ook voor deze vragen wordt het gewenste studiedocu-
ment overgemaakt (cf. Bijlagen).

D. Hoofdstuk V : Volksontwikkeling
en Samelevingsopbouw

Een lid betreurt dat de voorzieningen met betrekking
tot het cultureel werk voor de derde leeftijd merkbaar ver-
minderen of stagneren (Econ. class. S 32 12.45 en S 32
12.46). Men kan zeker stellen dat de aangevatte aktie niet
wordt voortgezet. Het lid betreurt deze gang van zaken.

De Minister wijst op het onderscheid tussen een normale
subsidiëring die meer mogelijkheden biedt en de hier voor-
ziene specifieke kredieten, nl. deze voor de culturele anima-
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tie van de derde leeftijd. Deze subsidiëring kan niet opge-
dreven worden mede wegens de algemene budgettaire
moeilijkheden. De hier vermelde sommen geven tenslotte
geen volledig beeld van de subsidiëring in deze sector.
Wegens een historisch groeiproces schuilt een gedeelte van
deze kredieten in de subsidiëring van de algemene culturele
manifestaties.

Een lid wijst op de gevoelige daling der kredieten voor-
zien voor de inrichting van opvoedende manifestaties, vol-
makingscursussen en vormingsstages (Econ. clas. S 32
12.43).

Het lid vraagt tevens dat de Minister enige uitleg zou
verstrekken betreffende de weerslag van het decreet hou-
dende de rijkssubsidieregeling van het Nederlandstalige
sociaal-cultureel vormingswerk voor volwassenen in ver-
enigingsverband. Ook wordt gevraagd naar het bedrag
waarover de koepelorganisaties werkelijk beschikken.

De Minister verwijst naar de bedragen voorzien bij
kunstonderwijs, onder de rubriek pedagogische en educa-
tieve opdrachten (Econ. class. 12.23). Heelwat manifesta-
ties van de sector volksontwikkeling zijn hierin opgeno-
men. De overige gevraagde inlichtingen, worden de leden
schriftelijk verstrekt.

Een lid stelt vast dat in de sector Samenlevingsopbouw
het bedrag voorzien voor opvoedende activiteiten voor li-
chamelijk gehandicapte personen (Econ. class. S 32 33.07)
sterk is gedaald en betreurt uiteraard deze toestand.

De Minister wijst erop dat het hier niet gaat om een
feitelijke vermindering. Men opteert immers voor de inte-
gratie van deze kredieten in het normale systeem. Subsi-
diëring is aldus o.m. voorzien bij de rubriek cultureel werk
voor gehandicapten, onder de hoofding toelagen aan ver-
enigingen (Econ. class. S 32 33.06). Deze kredieten zullen
als apart krediet progressief worden afgebouwd.

Een ander lid vraagt welke toelagen in dit verband nog
worden uitgekeerd op basis van het koninklijk besluit van
24 maart 1967 (Cf. Econ. class. S 32 33.06).

Een lid merkt op dat geen kredieten werden voorzien
voor de inspectiedienst van Volksontwikkeling (Econ.
class. S 32 31.03).

De Minister bezorgt de gevraagde inlichtingen schrifte-
lijk. Bij de tweede vraag verduidelijkt de Minister dat het
bedrag voorzien voor de inspectiedienst opgenomen werd
in het globaal krediet. Ook deze verklaring wordt schrifte-
lijk bezorgd (cf. Bijlagen).

Een lid betreurt dat ondanks de zware inspanningen van
het Rijk inzake volksontwikkeling een bepaald gedeelte
van de bevolking, in bepaalde gewesten, toch niet wordt
bereikt. Bovendien stagneert het bedrag van de subsidië-
ring zodat de aangehaalde toestand behouden blijft.

De Minister is op de hoogte van de geciteerde problema-
tiek en het Departement werkt aan een profilerende studie
op dit vlak. In een nota betreffende samenlevingsopbouw
streeft de Minister naar een nauwe samenwerking met de
bevolking en wordt een systematische decentralisatie be-
tracht.

Een lid is van mening dat de werking van de culturele
centra voor een gedeelte niet aan het gestelde doel beant-
woordt. De vaststelling van dit vraagstuk is onvoldoende.
De opstelling van een plan is hier vereist wil men dit pro-
bleem werkelijk oplossen.
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De Minister antwoordt dat de Hoge Raad voor de Sa-
menlevingsopbouw degelijk werk levert en de behoefte aan
planning duidelijk heeft geformuleerd.

De concentratie van de kansarmoede wordt ernstig
onderzocht en op systematische wijze in kaart gebracht.

Een lid huldigt de stelling dat kansarme buurten vaak
in centra zijn gelegen waar hoge mogelijkheden voorhan-
den zijn, wat een probleem op zichzelf vormt.

Bovendien dienen ook de nodige ,,brains” aanwezig te
zijn om dit vraagstuk concreet op te lossen.

Op de vraag van een lid verwijst de Minister naar de
kredieten voorzien onder het hoofdstuk Jeugdvorming
voor de centra voor levensvorming. De kredieten voor deze
centra werden dus geenszins vergeten. Bovendien wordt,
op navraag van hetzelfde lid een lijst van dergelijke centra
schriftelijk aan de leden bezorgd (cf. Bijlagen).

E. Hoofdstuk VI : Lichamelijke Opvoeding,
Sport en Opeduchtfeven

Een lid vraagt welke toekomst wordt voorzien voor het
decreet betreffende de toekenning van weddetoelagen voor
sportfunctionarissen belast met de animatie en die werk-
zaam zijn in erkende gemeentelijke sportcentra die de
sport en de sportieve vrijetijdsbesteding in de Nederlands-
talige gemeenschap bevorderen.

In haar antwoord stelt de Minister dat het desbetreffen-
de decreet van toepassing wordt in 1978. Het koninklijk
besluit dat de bijkomende reglementeringen regelt zal voor
Nieuwjaar in het Belgisch Staatsblad verschijnen. Op het
praktische vlak werden reeds inspecties gehouden en wer-
den de preciese gegevens inzake de gemeentelijke sport-
infrastructuur opgevraagd.

Het decreet zal dan ook in het voorjaar van 1978 in
werking treden.

Wanneer een lid vaststelt dat de kredieten voorzien voor
het Sportfonds, voorzien als laatste punt van dit hoofdstuk
sub littera B, Subsidiëring, gedaald zijn, antwoordt de Mi-
nister dat deze vermindering te wijten is aan een daling
der spijzingsbronnen.

Een lid is van mening dat de voorziene uitgaven voor
de aanschaf van sportbenodigdheden al te gering uitvallen
in vergelijking met de kredieten voorzien voor materieel,
onderhoud e.d.m. (cf. Econ. class. S 32 12.34). Anderzijds
steeds volgens dit lid, is er in de praktijk herhaaldelijk nog
steeds een tekort aan materieel.

De Minister antwoordt dat onder de hoofding materieel
telkens bedragen werden voorzien voor zeer zware techni-
sche apparatuur in verband met de praktische werking van
het sportleven. De vermelding ,,allerhande uitgaven voor
sportbenodigdheden” maakt hierop een uitzondering. De
subsidiëring voorzien in dit hoofdstuk geldt bovendien
enkel en alleen voor de Rijkssportcentra.

Een lid doet opmerken dat de subsidiëring voorzien voor
de plaatselijke verenigingen bij de opname in de toekom-
stige begroting beter dient gespecifieerd. De voorliggende
vermelding is immers te algemeen.

Nadat de Minister positief heeft gereageerd op de be-
kommernis van het geacht lid ontkent zij eveneens de
geruchten als zou het BLOSO voorstellen deze subsidië-
ring af te schaffen. De Minister beklemtoont dat dit geens-
zins het geval is.
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F. Hoofdstuk XII : Investeringen (vastleggimgskredietem)

Bij dit hoofdstuk maakt een lid een aantal algemene
bedenkingen. Vooreerst stelt dit lid dat er op het vlak der
infrastructuur een planning is voorzien die niet wordt
nageleefd.

Zo blijkt er geen relatie te bestaan tussen de culturele
infrastructuur en de sportinfrastructuur, terwijl er ook
geen band bestaat met de onderwijsinfrastructuur.

Nochtans is de noodzaak aan dergelijke band zeer hoog.

In dit geval zou men heelwat meer nuttig werk kunnen
verrichten met dezelfde middelen. Bovendien is het aantal
ambtenaren dat zich met deze problematiek bezighoudt al
te gering.

De Minister stemt in met de probleemstelling en verwijst
naar een koninklijk besluit, dat weldra door de Minister
van Nationale Opvoeding zal worden uitgevaardigd en een
gedeelte van dit vraagstuk zal oplossen.

Een ander lid vraagt meer uitleg omtrent de Brusselse
situatie terzake. Op deze vraag wordt door de Minister
schriftelijk uitleg verstrekt. Met deze laatste bijkomende
verklaring wordt de bondige gedachtenwisseling der com-
missie over deze artikelen, die tot haar bevoegdheid be-
horen afgesloten.

De Verslaggever, De Voorzitter,

C. SMITT R. STEYAERT


